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Burmistrz
Wojciech Ziętkowski – 286-77-00
e-mail: burmistrz@sroda.wlkp.pl

Z-ca Burmistrza
Ernest Iwańczuk – 286-77-00
e-mail: 
ernest.iwanczuk@sroda.wlkp.pl

Sekretariat – 286-77-00; 286-77-01
Fax – 286-77-02
e-mail: sekretariat@sroda.wlkp.pl

Punkt Obsługi Klienta – 286-77-70
e-mail: um@sroda.wlkp.pl
Biuro Obsługi Burmistrza 
– 286-77-06; 286-77-08
e-mail: biuro@sroda.wlkp.pl
Wydział Organizacyjno-Prawny – 
286-77-11; 286-77-12
Sekretarz Miasta – 286-77-10;
e-mail: sekretarz@sroda.wlkp.pl
Biuro Rady – 286-77-15; 286-77-16
e-mail: rada@sroda.wlkp.pl
Wydział Geodezji i Gospodarki 
Przestrzennej: 286-77-18---22
e-mail: grunty@sroda.wlkp.pl
e-mail: urbanistyka@sroda.wlkp.pl
Wydział Inwestycji i Zamówień – 
286-77-31/32; 286-77-35/36/37
e-mail: inwestycje@sroda.wlkp.pl

Wydział Gospodarki Finansowej:
• Skarbnik Miasta – 286-77-55
 e-mail: skarbnik@sroda.wlkp.pl
• Księgowość budżetowa – 
 286-77-56/57
 e-mail: budzet@sroda.wlkp.pl
• Księgowość podatkowa – 
 286-77-61
• Podatek od środków 
 transportu – 286-77-58;
• Podatek rolny, pod. od 
 nieruchomości – 286-77-63/64

Referat Działalności Gospodarczej 
– 286-77-40/41
e-mail: 
gospodarcza@sroda.wlkp.pl
Referat Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska – 286-77-25/26,
286-77-33
e-mail: rolnictwo@sroda.wlkp.pl
Referat Spraw Mieszkaniowych – 
286-77-43/44
e-mail: mieszkania@sroda.wlkp.pl
Wydział Oświaty, Kultury 
i Sportu – 286-77-46/47;
e-mail: oswiata@sroda.wlkp.pl

Straż Miejska – 286 77 50/51 
604 471 282; e-mail: 
strazmiejska@sroda.wlkp.pl
Monitoring Miasta – 285-32-15
Wydział Spraw Obywatelskich – 
286-77-75/76
e-mail: usc@sroda.wlkp.pl
Urząd Stanu Cywilnego – 
286-77-71/72
e-mail: usc@sroda.wlkp.pl

JEDNOSTKI ORGANIZACYJNE
URZĘDU MIEJSKIEGO
Ośrodek Pomocy Społecznej 
285-35-80, e-mail: opssroda@unet.pl
Muzeum Ziemi Średzkiej 
w Koszutach – 285-10-23
Miejska Biblioteka Publiczna 
im. R.W. Berwińskiego
– 285-80-49
Usługi Komunalne sp. z o.o. 
– 285-40-68
e-mail: uslugikomunalne@op.pl
Składowisko Odpadów 
Komunalnych – 502-588-999
e-mail: zsok@sroda.wlkp.pl
MPECWiK sp. z o.o. – 285-35-18,
285-34-86 (czynny całą dobę)
e-mail: mpecwik@wp.pl
Ośrodek Kultury – 285-23-05/06
e-mail: oksroda@neostrada.pl
Ośrodek Sportu i Rekreacji 
285-25-20, e-mail: osirsroda@o2.pl
Pływalnia Miejska – 285-88-10

Gimnazjum nr 1 – 285-23-74
e-mail: gim1sroda@o2.pl
Gimnazjum nr 2 – 287-06-59
e-mail: szkola@gim2-sroda-wlkp.pl
Szkoła Podstawowa nr 2 – 
285-30-76, e-mail: sp2_sroda@o2.pl
Szkoła Podstawowa nr 3 – 
285-80-47, e-mail: szkola-3@ga.pl
Szkoła Podstawowa w Słupii 
Wielkiej – 285-83-94
e-mail: szkola.slupia@wp.pl
Szkoła Podstawowa 
w Jarosławcu – 285-17-00
e-mail: spwj@wp.pl
Szkoła Podstawowa 
w Pławcach – 285-19-25
e-mail: sp_plawce@wp.pl
Szkoła Podstawowa w Starkówcu 
Piątkowskim – 285-12-81

Przedszkole nr 1 – 285-25-28
Przedszkole nr 2 – 285-58-54
Przedszkole nr 3 – 285-25-95
Przedszkole nr 4 – 285-24-32
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URZĘDU MIEJSKIEGO

Średzki Biuletyn Samorządowy nr 4 (61)
Redaktor naczelny: Marcin Bednarz 
Zespół Redakcyjny: Bogna Stępa
e-mail: redakcja@sroda.wlkp.pl
tel. redakcja 61 286 77 06
Wydawca: Gmina Środa Wielkopolska, 
ul. Daszyńskiego 5, 63-000 Środa Wlkp.
Druk: Polskapresse Oddział Poligrafi a, 
Drukarnia Poznań 
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Straż Pożarna 112, 998, 61 285–30–68
Pogotowie ratunkowe 
999, 61 285–33–12
Policja 997, centrala 61 286–72–00
Policja telefon zaufania 61 286–72–97
Pogotowie wod.–kan. 994 
Pogotowie energetyczne 61 285–22–91
Rozdzielnia Gazu  61 285–28–21
Starostwo Powiatowe 
sekretariat 61 285–80–51
Urząd Miejski 
sekretariat 61 286–77–00
Straż Miejska 61 286–77–50, 
604–471–282
Powiatowa Biblioteka Publiczna 
61 285–22–13

Publiczna Biblioteka Pedagogiczna 
Filia w Środzie 61 285–82–21
Urzędy Gmin:
Dominowo 61 285–92–13
Krzykosy 61 285–15–14
Nowe Miasto 61 287–40–14
Zaniemyśl 61 285–75–80
Powiatowy Urząd Pracy 61 285–80–32
Sąd Rejonowy 61 285–80–16
Urząd Skarbowy 61 285–80–91
MPECWIK 61 285–35–18
Usługi Komunalne 61 285–40–68
Zarząd Dróg Powiatowych 
61 287–06–17
Ośrodek Kultury 61 285–23–05

Miejska Biblioteka Publiczna
61 285–80–49 
Muzeum Ziemi Średzkiej 
„Dwór w Koszutach” 61 285–10–23
OSiR 61 285–25–20
Urząd Pocztowy:
ul. Dąbrowskiego 61 285–80–05
ul. Poselska 61 285–25–97
PKP 61 633–68–33
PCK 61 285–34–46
Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie  61 287–06–40
Ośr. Pomocy Społ. 61 285–35–80
Dom Pogodnej Jesieni  61 285–31–47
Warsztaty Terapii Zajęciowej  
61 285–38–06
Stowarzyszenie Abstynentów
,,Nowe Życie” 61 285–26–58

Samodzielny Publiczny Zespół 
Opieki Zdrowotnej 61 285–40–31
Sanepid – 61 286–70–80
tel. alarmowy 602–297–591
Przychodnia Lekarza Rodzinnego 
,,Astra–Med”  61 285–37–95
Przychodnia Zespołu Lekarza 
Rodzinnego LEKMED  
61 287–06–66
Lekmed Bis 61 286–52–50
NSZOZ MEDICUS 61 285–85–55
Przychodnia Lekarza 
Rodzinnego Krzykosy  61 285–15–18
Przychodni Zespołu Lekarza 
Rodzinnego PROXIMUS 61 285–75–30
Towarzystwo Średzkich Amazonek 
507–532–146
Postój Taxi 61 285–29–09

WAŻNE TELEFONY

Odwiedziła nas grupa Niemców 

z komitetu współpracy z Heninngs-

dorfu, którzy przybyli specjalnie na

zaproszenie burmistrza Wojciecha

Ziętkowskiego. Sam burmistrz He -

nin ngsdorfu nie mógł przyjechać, 

dlatego też wydelegował swoich 

przed stawicieli – dwóch członków 

rady miasta wraz z osobą towarzy-

szącą. Przebywali w Środzie 4 dni. 

W tym czasie odwiedzili Giecz, 

Winną Górę, słuchali koncertów 

a także uczestniczyli w konferencji 

popularno-naukowej „Współpraca 

or ganizacji pozarządowych z jed-

nostkami samorządu terytorialnego”.

Goście z Niemiec mieli także okazje 

porozmawiać z szefami średzkich jed-

nostek gminnych i wymienić cenną

wiedzę i doświadczenie. Dzięki 

uprzejmości Komendy Straży Po-

żarnej w Środzie, Powiatowej Ko-

mendy Policji, a także średzkiego 

Aresztu Śledczego delegacja mogła 

zobaczyć „od środka” w jaki sposób 

tutaj funkcjonują te jednostki. Prze-

wodnikiem po Środzie w trakcie tej 

czterodniowej wizyty był Komen-

dant Straży Miejskiej – Paweł Lud-

wiczak. Zagranicznej delegacji tak 

bardzo spodobało się w Środzie, że 

zaprosili burmistrza Wojciecha Zięt-

kowskiego na Dni Heninngsdorfu, 

które będą się tam odbywać pod ko-

niec sierpnia tego roku.  

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Dzięki zaangażowaniu mieszkańców

ul. Niedziałkowskiego oraz wstawien -

nictwu Urzędu Miejskiego Zarząd 

Dróg Wojewódzkich w Poznaniu zgo -

dził się wyremontować chodnik na

ul. Niedziałkowskiego, na odcinku od

ul. Marcinkowskiego do przejazdu

PKP, który leży przy drodze woje-

wódzkiej. Roboty, na zlecenie Zarzą -

du Dróg Wojewódzkich wykonała

fi rma Trans Masz Beton Dróg ze

Środy Wielkopolskiej. Długość nowe-

go chodnika to około 550 m o po -

wierzchni około 800 m2. Od biór

chodnika nastąpił 22 czerwca 2011 r.

     Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl

Goście z Niemiec
W tym roku na Średzkich Sejmikach Kultury gościli u nas przyjaciele zza zachodniej granicy. 

„Wychodzony” nowy chodnik
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Przetarg wgrała fi rma P.U.H Cedrus

Hanna Klawiter z Poznania, która 

zaoferowała najniższą cenę za kom-

pleksowe zwalczenie szkodnika i na -

wożenie kasztanowców. Jak na pewno

wielu mieszkańców Środy zauważyło

na kasztanowcach rosnących na tere -

nie miasta zostały założone żółte

opaski, które poprzez metodę lepo-

wa nia mają uchronić drzewa przed 

szkodnikiem, ich działanie trwa przez

rok, dlatego też co roku wczesną 

wiosną będą one wymieniane na no-

we. Każde z drzew zostało również 

wzbogacone mikro – i makroelemen-

tami odżywczymi. Łącznie ochroną 

objęto 243 sztuki kasztanowców 

ros nących w parku „Łazienki”, na ul. 

Harcerskiej oraz w parku przy Lice um

Ogólnokształcącym oraz Gimna z-

jum nr 1. 

Koszt całego przedsięwzięcia to 

około 30 tys. zł. Warto jednak przy-

pomnieć, że szrotówek kasztanow co -

wieczek to bardzo groź ny dla kaszta-

nów szkodnik. Jest to motyl, który

ma niecałe 4 mm, a rozpiętość jego 

skrzydeł sięga 1 cm. Poczwarki zimu -

ją na starych liściach leżących pod 

drzewami – dlatego tak ważne jest 

by palić na jesień opadłe liście kasz-

tanowców. Szrotówki budzą w się 

w końcu kwietnia i wędrują po 

pniach do korony drzew. Samice 

składają na zewnętrznej stronie liści 

kasztanowca około 40-60 jaj, z któ-

rych po 10 dniach wylęgają się larwy 

i natychmiast zaczynają wgryzać się 

w miękisz liści, zaś po 6 tygodniach 

przechodzą w stadium poczwarek, 

z niektórych wylatują motyle, dając

początek nowemu pokoleniu, ale 

około jedna trzecia poczwarek, owi-

niętych w gruby kokon, czeka do 

przyszłego roku.

  Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Wojewoda wielkopolski powołał dla 

gminy Środa specjalną komisję do 

szacowania strat klęskowych, która 

właśnie zakończyła spisywać proto-

koły dotyczące strat poniesionych 

przez poszczególnych rolników. Ko-

misja, w której skład wchodzą: Rena-

ta Telega, Renata Gabała, Zbigniew 

Antkowiak oraz Wojciech Grzelka 

rozpoczęła wyliczanie i szacowanie

strat, które potrwa do połowy sierpnia

Najbardziej poszkodowani będą 

mogli liczyć na preferencyjne kre-

dyty klęskowe. Jak mówią rolnicy 

i sadownicy najbardziej ucierpiały 

kwiaty i drzewa owocowe a zabiegi 

mające na celu zapobieganie uszko-

dzeniom pąków kwiatowych oraz 

kwiatów w wielu przypadkach nie 

przyniosły pozytywnych efektów. 

Mrozy zaszkodziły też rzepakowi. 

W nocy z 8 na 9 maja temperatura 

przy gruncie spadła nawet do –8°C. 

Te dwa mroźne dni przymrozków 

wystarczyły by spowodować spore 

straty w plonach. Największe właśnie 

w województwie wielkopolskim, lu-

buskim i zachodniopomorskim oraz 

na Kujawach.  Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl

Do Referatu Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska wpłynęło 30 wniosków. 

Jak mówi kierownik referatu – 

Zbigniew Antkowiak wnioski te 

zostaną przekazane teraz do Staros-

twa Powiatowego, które przeprowa-

dzi procedurę przetargową by wy b -

rać fi rmę, która zajmie się tym na 

terenie powiatu średzkiego. Przy-

pomnijmy, że usuwanie i utylizacja 

azbestu jest dofi nansowywana ze 

środków Unii Europejskiej z zadania

„Likwidacja wyrobów zawierających 
azbest na terenie powiatu średzkiego 
w 2011 roku”. W roku 2010 z terenu 

powiatu średzkiego dzięki temu pro-

gramowi dofi nansowano usunięcie 

ponad 125 ton wyrobów zawierają-

cych azbest. Całkowity koszt tego 

przedsięwzięcia to ponad 60 tys. zł 

z czego ponad 40 tys. zł pokrył bud żet

powiatu, ze środków przekaza nych 

przez gminę. Zgodnie z regulami-

nem programu usuwaniu będą pod-

legać materiały budowlane zawiera-

jące szkodliwy azbest, nie będzie 

jednak można uzyskać dofi nansowa-

nia na zakup nowych elementów. Po 

przeprowadzeniu przetargu, wyło-

niona fi rma będzie mogła rozpocząć 

pracę na przełomie lipca i sierpnia 

tego roku. O szczegółowych termi-

nach robót wnioskodawcy zostaną 

poinformowani indywidualnie. 

  Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Dlatego też, pełnomocnik inwestora 

czyli fi rma Eko Projekt zwołała  28 

czerwca br. w Ośrodku Kultury zeb-

ranie z mieszkańcami Topoli, aby po -

kazać i wytłumaczyć dokładnie na 

czym polega praca takiej biogazowi 

i jakie są jej plusy i minusy. 

Niestety inwestorowi nie udało się 

przekonać mieszkańców do budowy 

biogazowni i obie strony pozostały 

przy swoich stanowiskach. W tej 

chwili Urząd Miejski przekazał oraz 

dokonuje stosownych uzupełnień ra -

portu środowiskowego dotyczą-

cego tej budowy do Regionalnego 

Dyre ktora Ochrony Środowiska, 

który ostatecznie uzgadnia decyzję. 

Decyz ja środowiskowa nie oznacza 

jednak automatycznej zgody na bu-

dowę ponieważ muszą zostać wy-

dane jeszcze decyzja o warunkach 

zabudowy i pozwolenie na budowę.

Biogazownia rolnicza stanowi alter-

natywne źródło energii, która  wyko -

rzystując biogaz wytwarzany w pro-

cesie biologicznym do produkcji 

energii elektrycznej i cieplnej. Temat

biogazowni rolniczych w wielu pu-

blikacjach przedstawiany jest w dwo-

jaki sposób, zarówno jako szansa dla 

polskiej wsi, ale również jako źródło 

problemów dla otoczenia w jakim 

biogazownie powstają. Niewątpliwe

korzyści wiążą się z możliwością two -

rzenia nowych miejsc pracy, wyko-

rzy s tania i utylizacji odpadów, zwięk -

szenia obszaru upraw roślin energe-

tycznych i wykorzystania, jako cen -

nego nawozu, odpadu pofermenta-

cyjnego. Z drugiej strony, wciąż sły-

szymy o protestach mieszkańców, 

którzy nie zgadzają się na lokalizację

budowy biogazowni w pobliżu ich 

miejsc zamieszkania, z powodu 

uciążliwości związanych z jej funk-

cjonowaniem. Czasem zgłaszane są 

zastrzeżenia w stosunku co do emisji 

zapachu - ale w rzeczywistości odpo-

wiednia i zamknięta technologia mi-

nimalizuje to ryzyko.  Obowiązujące 

ograniczenia prawne, brak stabilnej 

perspektywy wsparcia oraz ostre wy-

magania środowiskowe stanowią od-

rębny zakres problemów, przed któ-

rymi stoi inwestor. O dalszym prze-

biegu sprawy będziemy informować 

w kolejnych wydaniach biuletynu.  

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Poziom stanu jakości wody w średz-

kim jeziorze został podniesiony 

poprzez zabieg inaktywacji fosforu  

koagulantami żelazowymi i glino-

wymi PIX i PAX. 

Mimo, że ingeruje się w ten sposób 

w skład fizykochemiczny wód, nie 

jest on szkodliwy dla organizmów 

wodnych. Firma ta, przeprowadziła

również badania wody i osadów den-

nych w jeziorze. Analiza wykazała, 

że stan jakości wody w porównaniu 

z rokiem poprzednim utrzymuje się 

na stałym poziomie. Porównania 

takie są możliwe dzięki corocznie 

przeprowadzanym badaniom jakości

wody w jeziorze średzkim. 

Całkowity koszt wyczyszczenia 

zbiornika w tym roku wyniósł około 

22 tys. zł.

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Walka o kasztany

Nabór wniosków azbestowych zakończony

Będzie biogazownia w Topoli?

Czyszczenie Jeziora Średzkiego

Na początku maja rozpoczęła się w mieście walka ze szrotówkiem kasztanowcowieczkiem. 
Gmina po przeprowadzeniu przetargu wybrała fi rmę, która zajęła się ochroną kasztanowców 
w naszym mieście. 

Mroźny 
początek maja
W tym roku maj rozpoczął się wyjątkowo zimno. Dokładnie
8 maja temperatura powietrza w nocy spadła miejscami 
przy gruncie do –8°C. Do Urzędu Miejskiego wpłynęło aż 
247 wniosków od rolników w sprawie oszacowania strat 
spowodowanych majowymi przymrozkami.

Do końca maja tego roku w Urzędzie Miejskim można było składać wnioski o zdjęcie i uty li-
zację wyrobów zawierających szkodliwy azbest. 

Perspektywa powstania biogazowi w Topoli budzi duży sprzeciw mieszkańców zarówno tej 
wsi jak i okolic, którzy 21 marca tego roku skierowali petycję przeciwko budowie tej inwestycji 
do burmistrza, pod którą podpisało się 310 osób w tym dzieci i osoby mieszkające w innych 
gminach. 

Pod koniec maja tego roku fi rma Saspol z Pniew wyczyściła 
Jezioro Średzkie.

Kasztanowiec zaatakowany przez szkodnika.      foto: moja-ciekawosc.pinger.pl
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Gmina przekazała aparaty komórko-

we wszystkim 36 sołtysom. Będą oni 

mieli co miesiąc do wykorzystania 

200 minut na rozmowy. W razie 

przekroczenia tego limitu włączy się

blokada, która będzie zezwalała na 

połączenia tylko i wyłącznie z tele-

fonami pracowników Urzędu Miejs -

kiego oraz wszystkich jednostek 

podległych korzystających z usług 

sieci Plus. Jeden abonament to koszt 

prawie 40 zł. Burmistrz Wojciech 

Ziętkowski zdecydował się na zakup

telefonów i abonamentu aby ułatwić

sołtysom kontakt z mieszkańcami 

swoich sołectw a także pracownikom 

Urzędu Miejskiego oraz wszystkich 

jednostek podległych z  sołtysami 

w gminie Środa. Poniżej przedstawia-

my wykaz numerów do wszystkich 

sołtysów.  Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Burmistrz Wojciech Ziętkowski ode-

brał samochód w towarzystwie Ko-

mendanta Straży Pawła Ludwiczaka, 

wszystkich pozostałych strażników 

miejskich, Komendanta średzkiej 

policji Pawła Wawrzyniaka, Komen-

danta Powiatowego Straży Pożarnej 

Mariana Przewoźniaka oraz dyrek-

tora średzkiego Aresztu Śledczego 

Grzegorza Fedorowicza, a także ks. 

Janusza Małuszka, który poświęcił 

nowy wóz. Przypomnijmy, że środki 

fi nansowe na zakup nowego samo-

chodu dla Straży Miejskiej przydzie-

liła Rada Miejska. Trzech średzkich 

dealerów samochodowych złożyło 

swoje oferty: fi rma Citroen Henryk 

Musielak, Peugeot Bogdan Spo-

chacz oraz Renualt również Bogdan 

Spochacz. Najkorzystniejsza okazała 

się oferta fi rmy Bogdana Spochacza, 

– Peuegot. Model zaproponowany 

przez tę markę to Peugeot Partner, 

który został wyceniony na 49 585 zł.

Całkowity koszt zakupu nowego ra -

diowozu był nieco większy ponieważ

należało doliczyć do niego belkę syg-

nalizacyjną, radiostację oraz okleje-

nie pojazdu. W sumie radiowóz ko-

sztował 56 100 zł.   

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Ten numer został złożony jeszcze 

przed sesją, a zatem niestety nie je -

s teś my w stanie podać jej wyników.

Pierwszy projekt uchwały jaki 

podjęli radni to projekt uchwały 

w sprawie zatwierdzenia sprawo -

zdania fi nansowego wraz ze sprawo-

zdaniem z wykonania budżetu oraz 

uchwała w sprawie udzielenia ab-

solutorium burmistrzowi. Kolejna 

to uchwała zmieniająca w sprawie 

wieloletniej prognozy fi nansowej 

Gminy Środa Wielkopolska na lata 

2011 – 2012.  Na sesji pojawił się 

także projekt uchwały dotyczący

udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla dzieci 

z gminy Środa. Radni również zajęli 

się zatwierdzeniem i przyjęciem do 

realizacji projektu „Każdy ma szansę 

na sukces”, o którym szerzej mowa 

w tekście na stronie 9. Radni podjęli 

też uchwałę zmieniającą w sprawie 

ustalenia cenników dla Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Środzie oraz 

w sprawie zwrócenia się do Rządu 

Rzeczpospolitej Polskiej o uznanie 

spraw wsi i rolnictwa za priorytetowy

kierunek działań Polski w ramach 

prezydencji w Unii Europejskiej 

w II połowie 2011 r. Rada Miejska

podejmowała również projekt  w spra-

wie powołania Zespołu do Wyboru

Ławników. Kolejne projekty uchwał

dotyczą udzielenia bonifi katy od ce-

ny sprzedaży lokali mieszkalnych

stanowiących własność gminy, zby -

wanych na rzecz najemców w trybie

bezprzetargowym na ul. Lipowej

oraz ul. 20 Października. Rada Miej-

ska na czerw cowej sesji zajęła się

także sprawą nieodpłatnego nabycia

na własność gminy nieruchomości

położonej w Chociczy oraz sprzeda-

ży w drodze przetargu nieograni -

czonego, ustnego lokalu mieszkal ne-

go w Koszutach a także w sprawie

zbycia w trybie bezprzetargowym

nieruchomości na ul. Czerwonego

Krzyża do spółki Środa XXI. Ko-

lejne dwa projekty uchwał doty-

czyły wyrażania zgody na zawar-

cie przez burmistrza kolejnych 

umów najmu nieruchomości na

ul. Sportowej, na ul. Nałkowskiej oraz

na ul. Grota–Roweckiego. 

Ostatnia uchwała dotyczyła nato-

miast ustalenia kierunku działania 

w zakresie rozbudowy dróg rowe-

rowych w gminie Środa, o których 

również piszmy na dalszych stronach 

tego numeru.   

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Telefony do sołtysów
Jak pisaliśmy w poprzednim numerze biuletynu, wraz 
z początkiem czerwca sołtysi gminy Środa otrzymają telefony 
służbowe. 

Nowy radiowóz
22 czerwca tego roku przy salonie Renualt i Peuegot 
Bogdana Spochacza nastąpiło uroczyste odebranie no we-
go radiowozu Straży Miejskiej.

Sesja absolutoryjna
Na wczorajszej sesji Rady Miejskiej – ostatniej przed wakacjami radni mieli do rozpatrzenia 
20 uchwał. 

Sołectwo Sołtys Numer telefonu

Annopole Kowalski Zenon 667 907 074

Babin Maćkowiak Elżbieta 667 907 326

Bieganowo Przybyłowicz Bernadeta 667 907 076

Brodowo Stachowiak Janusz 667 907 322

Brzezie Olejniczak Wiesław 667 907 008

Chocicza Grabowski Jan 667 907 177

Chudzice Nosow Czesław 667 907 063

Chwałkowo Cychnerski Czesław 667 907 309

Czarne Piątkowo Kicińska Anna 667 907 141

Dębicz Małecki Ryszard 667 907 231

Dębiczek Jaskuła Janusz 667 907 335

Janowo Niemczal Andrzej 667 907 042

Januszewo Kosierb Mirosław 667 907 201

Jarosławiec Rachwalska Krystyna 667 907 214

Kijewo Pacanowski Marian 667 907 133

Koszuty Forycki Artur 667 907 020

Lorenka Statucki 667 907 023

Marianowo Brodowskie Orzechowska Alina 667 907 159

Mączniki Ladrowski Rafał 667 907 267

Nadziejewo Głowacki Grzegorz 667 907 240

Olszewo Kropaczewska Irena 667 907 310

Pętkowo Wiśniewski Józef 667 907 178

Pierzchnica Szymkowiak Tomasz 667 907 151

Pławce Talaga Jan 667 907 028

Połażejewo Marek Witt 669 125 254

Romanowo Zys Karol 667 907 180

Ruszkowo Walczak Piotr 667 907 032

Starkówiec Piątkowski Sokoluk Ewa 667 907 210

Szlachcin Matelski Michał 667 907 172

Tadeuszewo Jurek Adam 667 907 314

Topola Karpiński Eugeniusz 667 907 225

Trzebisławki Nowak Roman 667 907 328

Ulejno Plucińska Iwona 667 907 021

Winna Góra Pruska Maria 667 907 116

Zielniczki Lis Marek 667 907 198

Zielniki wybór sołtysa nastąpi na zebraniu 7 lipca 2011 r.

Żabikowo Mydlarz Jan 667 907 277
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Obecne trybuny – ziemne – znajdu ją -

ce się pomiędzy boiskiem piłkarskim

a hokejowym zostaną rozebrane, 

zostanie wywieziona ziemia za wy-

jątkiem odcinka, na którym stoi 

bud ka komentatorska. Ta część wału

pozostanie, a  dodatkowo zostanie

wzmocniona ściankami betonowymi

pozwalające na dalsze bezpieczne

użytkowanie budki. Ponadto, teren

pomiędzy bois kami hokejowym i pił-

karskim zostanie utwardzony mie -

szanką asfaltową, podobnie jak teren

parkin gu przy boisku wielofunkcyj-

nym. W miejscu obecnych trybun 

mają powstać nowe, przenośne try-

buny z kilkuset miejscami siedzący-

mi. Trybuny te, będą funkcjonować 

zarówno dla boiska hokejowego jak 

i piłkarskiego. Dodatkowo zakupio-

na zostanie również nowa, świetlna 

tablica wyników dla boiska piłkar-

skiego oraz nowe nagłośnienie. Obec -

ne jest w złym stanie co powoduje, że 

kibice nie słyszą osób prowadzących. 

Już pod koniec czerwca mają się roz-

począć roboty związane z rozebra-

niem  wału. Prace remontowe na bo-

isku obejmują również przebudowę 

boksów zawodników rezerwowych. 

Te mają zostać przystosowane dla 

większej liczby osób. Optymalnym 

rozwiązaniem będzie ich obniżenie 

oraz zastąpienie dotychczasowej be-

tonowej części naziemnej budkami 

z tworzywa sztucznego jakie zostały 

zamontowane na boisku hokejowym.

Wystające krawężniki betonowe 

oddzielające bieżnię od boiska pił-

karskiego stanowią zagrożenie dla 

zawodników biorących udział 

w zma ganiach sportowych. Zostaną

obniżone do poziomu bieżni lub wy-

mienione na bardziej bezpieczne tj. 

gumowe.  

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Nowe trybuny na Stadionie
Planuje się, że już na mecz hokejowy Polska – Czechy, który 
zostanie rozegrany na średzkim stadionie 24 lipca tego 
roku kibice będą mogli korzystać już z nowych trybun. 

W ostatnim etapie prac na głównej 

płycie, chodnikach oraz na drogach 

dookoła pierzei Rynku zostały  za-

kończone prace brukarskie. Zamon-

towano maszty fl agowe oraz wyzna-

czono miejsca montażu fontanny, 

dwóch fi gur oraz słupa ogłoszenio-

wego, które pojawią się tam w przy-

szłym roku. W samym sercu Starego 

Rynku postawiono cokół z piaskowca

z rzeźbionym herbem miasta, na 

którym została zamontowana trójra-

mienna lampa imitująca historyczną

trójramienną lampę gazową. Po prze -

prowadzonych robotach archeolo-

gicznych pod kierownictwem dr Hen -

ryka Machajewskiego zostało wyzna-

czone w zachodniej części Rynku 

prawdopodobne miejsce usytuowa-

nia dawniej wagi miejskiej co zaak-

centowano poprzez umieszczenie w 

tym punkcie kostki brukowej w in-

nym kolorze. Można było zauważyć, 

że końcowe prace najintensywniej 

trwały przy ul. Kolegiackiej. Było to 

związane z przebudową będących 

tam chodników. Przebudowa ta zo-

stała wykonana dwuetapowo – od-

dzielnie prawa i lewa strona ulicy, na 

zasadzie wymiany istniejących tam 

płytek betonowych na płyty grani-

towe pochodzące z rozbiórki starej 

płyty Rynku. Przebudowa Starego 

Rynku trwała od 29 lipca 2010 r.  

Szczegółowy przebieg całego remon-

tu podamy w następnym numerze 

biuletynu. 

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Stary Rynek gotowy!
27 czerwca rozpoczął się proces odbiorczy przebudowy 
Starego Rynku w Środzie. Początkowo zakończenie było 
planowane na 16 czerwca, ale z powodu intensywnych 
opadów śniegu zimą roboty się przesunęły i wykonawca nie 
był wstanie oddać przebudowy w wyznaczonym terminie.
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Wykonano także prace związane 

z montażem instalacji podposadzko-

wych. Obecnie trwają prace murar-

skie ścian. Na powierzchni ponad 

197 m2  powstanie około piętnastu 

pomieszczeń użytkowych i gospodar-

czych.  Zakończenie I etapu robót,

który był objęty przetargiem planuje

się na sierpień tego roku. W  zakresie

tego etapu znalazły się roboty ziem-

ne i fundamentowe, ściany konstruk-

cyjne, stropy, konstrukcja dachu oraz 

montaż drzwi i okien.. Przypomnij-

my, że nowa strażnica w Brodowie 

musi powstać ponieważ że istniejąca 

strażnica stoi w tej chwili na grun-

cie prywatnym i niestety właściciel 

działki wypowiedział umowę zatem

gmina jest zmuszona postawić nową 

strażnicę w nowym miejscu. Zaist-

niała sytuacja jest związana naj-

prawdopodobniej z błędem jednego 

z urzędników, pracującego podczas 

kadencji burmistrza Mieczysława 

Jackowa. Wydał on zaświadczenie, 

że działka, na której stoi strażnica 

jest niezabudowana. W 1997 r. zos-

tała ona sprzedana przez likwidatora 

Rejonowej Spółdzielni Produkcyjnej

w Brodowie osobie prywatnej za 

bardzo niską cenę. Gmina w 1998 r.

wystąpiła do sądu o przeniesienie 

własności jako, że wcześniej dyspono -

wała tym gruntem i wzniosła na nim 

budynek. Niestety sąd nie uznał tych

argumentów i sprawa została prze-

grana.  

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Koncert zespołu Skaner, który odbył

się tam w sobotni wieczór przyciąg-

nął bardzo wielu mieszkańców.

Organizacja koncertu w parku nad 

jeziorem była możliwa dzięki pro-

wadzonej tam rewitalizacji. Gmina 

Środa kontynuuje w tym roku za-

dania związane z uatrakcyjnianiem 

terenów zielonych w naszym mieście. 

W ramach czego w „Łazienkach” za-

montowana została mała architektu-

ra oraz dodatkowe nowe oświetlenie 

przy głównych traktach spacero-

wych. Został tam także utwardzona 

część terenu przeznaczona specjalnie

na imprezy plenerowe. Ponad to, 

okrawężnikowano ścieżki, które zos -

tały dodatkowo wysypane specjalnym

kruszywem. Przy samych ścieżkach 

zamontowano nowe ławki dla spa-

cerowiczów. Sejmikowy koncert był 

pierwszą imprezą jaka odbyła się 

w odnowionych „Łazienkach” i nie 

ostatnią ponieważ już 25 czerwca 

podczas Rozpoczęcia Lata wystąpi 

tam Gabriel Fleszar. 

W tej chwili wykonywane są kolejne 

prace na tym terenie. Gmina posta-

wiła dodatkowe lampy by teren był 

jeszcze bardziej funkcjonalny po 

zmroku. Wszyscy zmotoryzowani 

będą teraz mogli przyjeżdżać do 

Łazienek samochodem bez obawy, 

że zabraknie miejsc parkingowych 

ponieważ utwardzono teren część 

parku pod parking. Dojazd na 

tymczasowy parking wiedzie od ul. 

Plantaża. Docelowo w parku pojawi 

się także nowa fontanna oraz plac 

zabaw dla dzieci. W pełni zrewitali-

zowane Łazienki będziemy mogli 

oglądać już w przyszłym roku kiedy 

zakończy się budowa przebiegającej 

w pobliżu obwodnicy.   

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Przypomnijmy, że gmina podpisała 

umowę z Fundacją Muszkieterów na

budowę placu zabaw na terenie na-

szego miasta. Do zadania gminy 

należało jedynie wskazanie miejsca, 

w którym miałby powstań nowy plac, 

częściowe jego ogrodzenie oraz przy-

gotowanie podłoża. W zamian za to, 

fundacja bezpłatnie zamonto wała 

i przekazała na rzecz gminy urządze-

nia zabawowe. Projektowany plac 

zlokalizowany został na placu po-

między blokiem przy ul. Sportowej 

3 a ul. Poselską i ma wymiary 18 m ×

18 m. Plac ten jest wyposażony 

w zestaw zabawowy, dwie huśtawki

wahadłowe, huśtawkę – waszkę, 

piaskownicę oraz kiwak. Łączna 

wartość urządzeń zamontowanych 

przez Fundację Muszkieterowie to 

około 28 tys. zł.  Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Trwają roboty w Brodowie

Więcej imprez 
w Łazienkach 

Plac 
Muszkieterów 
już czynny

Zakończyły się roboty ziemne oraz fundamentowe do stanu „0” przy budowie nowej świet-
li cy wraz z częścią Ochotniczej Straży Pożarnej w Brodowie. 

Park „Łazienki” sprawdził się bardzo dobrze podczas tego-
rocznych Średzkich Sejmików Kultury. 

6 czerwca tego roku zakoń-
czył się przetarg i wybrano 
ofertę jednego z dostawców 
energii elektrycznej dla jed-
nostek gminnych. 

4 czerwca odbyło się uro-
czyste otwarcie placu zabaw 
sponsorowanego przez Fun-
dację Muszkieterowie, który 
stanął w Środzie przy ul. Spor -
towej.  

Przetarg ten wygrała fi rma Energa 

Obrót SA z Gdańska, która przed-

stawiła najniższą ofertę. Burmistrz 

zdecydował się na ogłoszenie tego 

przetargu w ramach oszczędności. 

Jego celem było znalezienie takiego 

dostawcy energii elektrycznej, który 

pozwoli na optymalizację kosztów 

za energię dla wszystkich jednostek 

gminnych. Chodzi tutaj przede 

wszystkim o oświetlenie uliczne, 

o energię dla szkół, muzeum w Ko-

szutach, OSIR-u oraz dla ośrodka 

kultury. Do przetargu stanęły 4 fi r-

my, jednak to oferta fi rmy Energa 

okazała się najniższa i uzyskała naj-

większą ilość punktów wyliczonych 

zgodnie z kryteriami oceny ofert oraz

spełniała wszystkie wymogi zama-

wiającego określone w specyfi  kacji 

istotnych warunków zamówie nia. 

Gmina ogłosiła przetarg dla wszyst-

kich jednostek, natomiast umowy 

z wyłonioną fi rmą będą podpisywać 

dyrektorzy poszczególnych jednos-

tek i to od nich zależy od kiedy zacz-

nie do nich płynąć tańsza energia.  

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl

Mniej za prąd

Obecnie wykonawca robót czyli 

Przedsiębiorstwo Wielobranżowe

Bo lesław Spochacz z Ruszkowa przy -

gotowuje się do rozpoczęcia prac 

oraz zaplecza technicznego budowy.

Roboty rozpoczną się od etapu III 

całego przedsięwzięcia czyli na od-

cinku ul. Kórnickiej – od. ul. Wys-

piańskiego do ul. Sienkiewicza. Za -

kończenie prac związanych z budo-

wą kanalizacji planuje się na 18 listo-

pada tego roku. Przypomnijmy, że 

kanalizacja w tych ulicach zostanie 

wykonana wraz z przyłączami do 

poszczególnych posesji. Jej budowa 

obejmować będzie nie tylko kana-

lizacje, ale i wymianę chodników 

po obydwu stronach jezdni wraz 

z krawężnikami, a przede wszystkim 

nową nawierzchnię asfaltową. Tożsa-

me prace zostaną wykonane również 

na ul. Kórnickiej na odcinku od ul. 

Wyspiańskiego do ul. Sienkiewicza. 

Na wszystkich przebudowywanych 

odcinkach zostanie także wymieniona 

sieć wodociągowa. Do nowej kanali-

zacji sanitarnej zostanie włączona ka -

nalizacja ogólnospławna z ulic Gał-

czyńskiego oraz Kasprowicza od ul.

Mickiewicza do ul. Reja. Łączna dłu -

gość budowanej kanalizacji sanitarnej

i deszczowej to ponad 1200 m z 74 

przykanalikami, do której zostanie 

podłączonych łąacznie około 220 

mieszkańców Powierzchnia wymie-

nianych nawierzchni asfaltowych bę -

dzie wynosiła około 7435 m2 oraz 

ponad 900 m2 chodnika.  

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Rusza budowa kanalizacji 
na Mickiewicza i Kórnickiej
W dniu 14 czerwca br. gmina przekazała oficjalnie plac 
budowy kanalizacji sanitarnej i deszczowej w ul. Kórnickiej 
i Mickiewicza. 
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Wspólny projekt gminy Środa Wiel-

kopolska oraz powiatu średzkiego  

nie obejmuje budowy kanalizacji sa -

nitarnej na wymienionych ulicach 

oraz sieci deszczowej w ul. Brodows-

kiej na odcinku od wieży ciśnień do 

ul. 3 maja, a także przykanalików desz -

czowych do poszczególnych posesji na

całym odcinku robót. Budowa przy-

łączy  zostanie zrealizowana poza tym

projektem przez gminę Środa, która 

w całości pokryje koszt ich budowy. 

Starosta średzki Tomasz Pawlicki za -

deklarował  natomiast, że powiat wy-

buduje kanalizację sanitarną i desz-

czową na odcinku od ul. 3 maja do 

wieży ciśnień. Ponadto gmina wybu-

duje sieć kanalizacji sanitarnej w ul. 

Żwirki i Wigury na odcinku od ul. 

Westerplatte  do studni w ul. Wrze-

sińskiej. Łącznie powstaną 43 przy-

łącza kanalizacji sanitarnej i desz-

czowej. Miejskie Przedsiębiorstwo 

Energetyki Cieplnej Wodociągów 

i Kanalizacji wymieni sieć wodocią-

gową oraz wybuduje sieć kanalizacji 

sanitarnej w ul. Brodowskiej. 

 

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl

Na pierwszym odcinku drogi czyli 

od ul. Topolskiej do ul. Strzeleckiej 

zakończono roboty ziemne i insta-

lacyjne. Wykonano okablowanie 

dla instalacji oświetleniowej oraz za-

kończono prace brukarskie chodni-

ków i ścieżek rowerowych. Trwa już 

także prace związane z kładzeniem 

nawierzchni asfaltowych, które za-

kończą budowę pierwszego odcinka

obwodnicy. Na etapie drugim zakoń -

czono już roboty związane z budową 

sieci kanalizacji sanitarnej i deszczo-

wej, odwodnienia drogowego, a także

okrawężnikowano częściowo pas dro -

gowy. Obecnie trwają prace tworze nia

podbudowy do nawierzchni asfalto-

wej drogi. Na ostatnim odcinku czyli 

trzecim trwają prace przy obiektach 

hydrotechnicznych oraz związane

z nową instalacją sieci wodnej dla no-

wych części naszego miasta. Gmina

uzyskała decyzję na wycinkę 82 

drzew i 138 krzewów zgodnie z de -

cyzją Starosty Średzkiego, projek tem

budowlanym oraz decyzją Regional-

nego Dyrektora Ochrony Środowiska

w Poznaniu na likwidację siedlisk 

ptaków.  W zamian przewiduje się 24

typy nasadzeń, w tym 552 drzewa 

oraz 40.581 krzewów. Nasadzenia 

będą miały miejsce wzdłuż nowo 

budowanej drogi. W największej 

ilości na II odcinku obwodnicy, tj. 

pomiędzy tamą a Parkiem Łazienki. 

Nasadzenia będą trwały do końca 

prac budowlanych. Zakończenie ca-

łej inwestycji czyli wszystkich trzech 

odcinków obwodnicy planuje się na 

lipiec przyszłego roku. 

Przypomnijmy, że budowa tej drogi 

jest współfi nansowana ze środków 

Unii Europejskiej z Wielkopolskie-

go Regionalnego Programu Opera-

cyjnego na lata 2007–2013. 

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Intensywne roboty przy budowie obwodnicy
Roboty związane z budową obwodnicy Środy idą pełną parą. Planowany termin odbioru pierwszego odcinka drogi czyli koniec lipca jest jak najbardziej 
realny. 

Rusza przebudowa 
Brodowskiej oraz Żwirki i Wigury
W najbliższym czasie zostanie ogłoszony przetarg na wspólne przedsięwzięcie inwe sty-
cyjne Gminy Środa Wielkopolska oraz Powiatu Średzkiego tj. przebudowy ul. Brodowskiej 
i Żwirki  i Wigury. 

Wykonawca czyli Trans Masz Beton 

Dróg ze Środy zakończył  budowę 

chodników, odwodnienia drogi oraz

uzupełnił podbudowę pod na-

wierzchnię, która została wykonana

z warstw betonu asfaltowego na 

długości 157 m.  Przypomnijmy, że 

w zakresie całego przetargu, na który 

ofertę złożyła tylko jedna fi rma zna-

lazły się m.in. rozbiórka poprzedniej 

nawierzchni kamiennej, okrawężni-

kowanie, ułożenie nawierzchni chod -

nika najazdowego z kostki betonowej,

wykonanie podbudowy, wykonanie 

nawierzchni, wykonanie odwodnie-

nia drogi oraz montaż dodatkowych 

studzienek ściekowych. W ramach 

zadania wykonawca był także zobo-

wiązany do shumusowania i obsiania 

trawą skarp. Wykonawca, wyłoniony 

w przetargu nieograniczonym wy-

cenił to zadanie na 198.818,55 zł. 

Odbiór  nowo wybudowanej drogi

przez Urząd Miejski nastąpił 22 czer -

wca tego roku. 

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Sulisława już skończona
Po miesiącu zakończyły się już roboty drogowe związane 
z przebudową ul. Sulisława w Środzie. 

foto: http://twojaspoldzielnia.pl
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CEIDG powstanie w ramach projek-

tu fnansowanego z „Programu Opera-

cyjnego Innowacyjna Gospo darka 

na lata 2007–2013”. Realiza cja pro -

jektu obejmuje okres od 2.10.2008 

do 31.03.2012, a jego wartość cał-

kowita wynosi 28 749 766 zł (w tym 

wysokość dofi nansowania 24 437 

301 zł).

Zadaniem CEIDG będzie również 

udostępnianie informacji o przedsię-

biorcach i innych podmiotach w za -

kresie wskazanym w ustawie, umożli-

wienie wglądu do danych bezpłatnie

udostępnianych przez Centralną In -

formację Krajowego Rejestru Sądo-

we go, umożliwienie ustalenia termi nu

i zakresu zmian wpisów w CEIDG 

oraz wprowadzającego je organu. 

CEIDG będzie prowadzona w syste-

mie teleinformatycznym, gdzie będą

się rejestrować wyłącznie osoby 

fi zyczne. Rejestracja ta będzie się 

odbywać on-line i będzie mogła być 

dokonywana z dowolnego miejsca 

w Polsce lub poza granicami Polski. 

CEIDG zastąpi więc dotychczasową 

ewidencję działalności gospodarczej 

prowadzoną w gminach, ze względu na

miejsce zamieszkania osoby fi zy cznej.

Do końca 2011 roku organy ewi-

dencyjne w gminach są zobowiązane 

przenieść do CEIDG dane przedsię-

biorców, którzy nie wykreślą działal-

ności gospodarczej. Przeniesieni zos -

taną także przedsiębiorcy, których 

działalność będzie zawieszona. Po 31 

grudnia 2011 roku dotychczaso we

ewidencje prowadzone w gminach 

będą podlegały archiwizacji. 

W okresie przejściowym do 31 grud-

nia 2011 r., w gminie będzie można 

dokonać wpisu na dotychczasowych 

zasadach, przy wykorzystaniu wnio-

s ku CEIDG. Dostęp do systemu 

CEIDG będzie możliwy poprzez plat-

formę ePUAP, stronę internetową

www.mg.gov.pl lub bezpośrednio na 

stronie www.ceidg.gov.pl.

Ze względu na fakt, że wpisy w ewi-

dencjach gminnych tworzone były na 

przestrzeni lat w oparciu o zmienia-

jace się przepisy prawne, informacje

zawarte w tych rejestrach mogą wy-

magać korekty, w zależności od daty 

wpisu. Najczęściej występujące braki 

to:

– brak określenia przedmiotu dzia-

łalności gospodarczej zgodnie 

z Polską Klasyfi kacją Działalności 

– PKD 2007 (zakres działalności 

gospodarczej określony w sposób 

opisowy),

– określenie przedmiotu działalnoś-

ci gospodarczej zgodnie z Polską 

Klasyfi kacją Działalności – PKD 

2004 – takie określenia są zawarte

w zaświadczeniach o wpisie do ewi-

dencji działalności gospodarczej

(lub o dokonaniu zmian we wpi-

sach) wydawanych do końca 2007 

roku. Jeśli wpis wydany był po 

1 stycznia 2008r., to zawiera już 

prawidłowe PKD,

– zgłoszenie zaprzestania wykony-

wania działalności tylko w ZUS 

i w urzędzie skarbowym, bez po-

wiadomienia urzędu gminy (w ta-

 kich sytuacjach wpisy fi gurują 

w ewidencji jako „czynne”),

– brak NIP-u w wydanym zaświad-

czeniu, inne nieaktualne dane 

w stosunku do rzeczywistego stanu:

nazwa fi rmy, adres zamieszkania 

przedsiębiorcy, adresy wykonywa-

nia działalności gospodarczej.

  

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Rusza system 

elektroniczny 
1 lipca 2011r. zostanie uruchomiona Centralna Ewidencja i Informacja o Działalności 
Gospodarczej, zwana w skrócie CEIDG, a która prowadzona będzie przez Ministerstwo 
Gospodarki.

Zgodnie z procedurą nauczyciel, któ ry

odbył staż trwający 2 lata i 9 miesię cy, 

a także otrzymał pozytywną ocenę

dorobku zawodowego, składa do bur -

mistrza miasta wniosek o postępowa-

nie egzaminacyjne na stopień nau-

czyciela mianowanego. Posiedzenia 

komisji powołanych przez burmis trza

odbędą się do końca sierpnia tego 

roku. W skład takiej komisji powo-

ływanej dla każdego nauczyciela 

osobno wchodzą: przedstawiciel or-

ganu prowadzącego czyli burmistrz 

lub jego zastępca, dyrektor szkoły, 

w której dany nauczyciel pracuje, 

dwóch ekspertów z listy Ministers twa

Edukacji Narodowej oraz przedsta-

wiciel Kuratorium Oświaty w Poz-

naniu. Dodatkowo egzaminowany 

nauczyciel może także wystąpić o wy -

typowanie przedstawiciela nauczy-

cielskich związków zawodowych, który

może być obecny podczas egza minu.

 

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl

Szczegółowa kontrola dokumentacji

księgowej Szkoły Podstawowej w Star -

kówcu Piątkowskim przeprowadzona

w dniach od 13 do 25 czerwca wy-

kazała, że w badanym okresie czyli 

w roku 2010 i 2011 z kasy szkoły 

zniknęło aż 439 714, 19 zł. 

Sekretarkai główna księgowa, które 

przyznały się do przywłaszczenia pie -

niędzy dokonywały systematycznych

przelewów na osobiste konta w ra-

mach nagród, fałszywych umów zleceń

czy umów o dzieło a także wypłat 

czekowych z rachunków szkoły. Po 

sprowadzeniu faktur i rachunków 

u kontrahentów okazało się także, że 

płacono za należności, które nie do-

tyczyły zakupów szkolnych. 

Sprawą w zakresie karnym zajmuje się

prokuratura. Gmina przygotowuje 

wnioski  na drodze sądowej, które 

mają zabezpieczyć możliwość od-

zyskania ww. wymienionych kwot.

Ponadto sprawa dotyczy również 

złamania ustawy o dyscyplinie fi nan-

sów publicznych. Z informacji uzys-

kanych przez gminę to najprawdo-

podobniej nie sekretarce ani głównej

księgowej tylko dyrektorowi zosta nie

postawiony zarzut złamania dyscypli-

ny fi nansów publicznych. 

O dalszym przebiegu sprawy będzie-

my informować w kolejnych nume-

rach biuletynu.

 Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl

Wniosek został złożony pod koniec 

marca tego roku do Wojewódzkiego 

Urzędu Pracy w Poznaniu. Na po-

czątku czerwca dostał pozytywną 

opinię merytoryczną i tym samym 

został przyjęty do realizacji. Kwota 

dofi nansowania, która wynosi 151 

775 zł. zostanie przeznaczona na 

zajęcia dla dzieci w klasach od I do 

III, u których występują specyfi czne 

trudności w czytaniu i pisaniu, trud-

ności w zdobywaniu wiedzy mate-

matycznej, wady wymowy czy wady 

postawy. Zajęcia będą skierowane 

także dla dzieci niepełnosprawnych 

umysłowo, dzieci z autyzmem oraz 

tych ze znaczącym niedosłuchem. 

Ponad to przewiduje się także z tych 

środków dofi nansować zajęcia dla 

dzieci ze szczególnymi predyspozy-

cjami matematyczno-przyrodniczy-

mi i artystycznymi. Program ruszy 

od 1 września tego roku.

 Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl

Do pierwszego wystartowały dwie 

kandydatki ale po przejściu proce-

dury konkursowej komisja nie reko-

mendowała żadnej kandydatury 

burmistrzowi i ogłoszono konkurs 

ponownie. Na powtórny konkurs 

zgłosiło się pięć osób. Wszystkie 

spełniały wymagania formalne. Po 

przeprowadzeniu rozmów kwalifi -

kacyjnych Komisja Rekrutacyjna 

zarekomendowała kandydaturę Da-

riusza Tomaszewskiego oraz Danuty 

Przybylak. Po przeprowadzonych 

rozmowach burmistrz wybrał Na 

stanowisko szefa Stołówek Dariusza 

Tomaszewskiego. Kandydatura uzys-

kała również akceptację burmistrza. 

Posiadane kwalifi kacje, bogate do-

świadczenie oraz przygotowanie za-

wodowe dały gwarancję właściwego 

wykonywania zadań i obowiązków 

powierzonych nowemu dyrektorowi. 

Przypomnijmy, Dyrektor Stołówek 

Gminnych będzie zajmował się prze de

wszystkim: reprezentowaniem jed-

nostki na zewnątrz, prowadzeniem 

spraw organizacyjnych, kadrowych, 

administracyjnych, będzie współ-

działał z innymi instytucjami w za-

kresie spraw dożywiania, jego obo-

wiązkiem będzie organizacja przy-

gotowywania posiłków w stołówce, 

opracowywanie rocznych planów 

fi nansowych oraz prowadzenie spra-

wozdawczości.

 Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl

W okresie wakacji letnich Wy dział Oświaty Kultury i Spor tu
Urzędu Miejskiego w Środzie planuje powołanie siedmiu 
komisji na stopień nauczycie la mianowanego.

Nauczyciele mianowani

Dużo ponad 
200 tysięcy złotych

Dofinansowana „trójka”

Dyrektor Stołówek 
Gminnych wybrany

Wstępna kontrola finansowa jaka została przeprowadzona w Szkole Podstawowej 
w Starkówcu Piątkowskim na początku maja w związku z wykrytymi nieprawidłowościami 
wykazała, że w kasie szkoły brakuje około 200 tys. zł. Jak się okazało po szczegółowej 
kontroli dokumentacji księgowej ze szkolnej kasy została wyprowadzona o wiele większa 
kwota…

2 czerwca tego roku Szkoła Podstawowa nr 3 w Środzie 
dostała pozytywną opinię dotyczącą wniosku na projekt 
systemowy „Każdy ma szansę na sukces. Otrzymując tym 
samym dofinansowanie.

Dariusz Tomaszewski z Zaniemyśla wygrał konkurs na 
dyrektora nowo powstałej średzkiej jednostki budżetowej  
Stołówki Gminne. Był to już drugi konkurs ogłoszony na to 
stanowisko. 
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Statut ten, mówi że w szkole, w której 

jest mniej niż 12 oddziałów stanowis-

ko wicedyrektora nie jest konieczne, 

natomiast w placówkach, w których 

jest do 20 oddziałów przewiduje się 

jednego wicedyrektora. Dlatego też 

w Gimnazjum nr 1, w którym planuje

się 19 oddziałów będzie tylko jeden 

a nie jak było dotychczas dwóch 

za stępców dyrektora. W szkołach 

podstawowych w gminie nie będzie 

zmian ponieważ liczba wicedyrek-

torów była adekwatna do liczby od-

działów w danej placówce.  

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl

Klub radnych Zawsze dla Średzian 

przygotował projekt uchwały doty-

czącej koncepcji kompleksowej sieci 

dróg rowerowych w mieście. Kon-

cepcja ta, ma wytyczać cele działań 

w zakresie budowy i modernizacji 

dróg i ścieżek rowerowych. Założe-

niem jest sieć dróg rowerowych, 

któ re pozwolą na dojazd do miejsc 

rekreacji wypoczynku i użytecznoś ci

publicznej. Na podstawie posiada-

nych informacji z UM, a także 

korzystając z doświadczenia m.in. 

członków MTB i Straży Miejskiej 

radni Zawsze dla Średzian stworzyli 

projekt, który zostanie rozpatrzony 

przez Radę Miejską. Przypomnijmy, 

że wzdłuż nowo powstającej obwod-

nicy śródmiejskiej budowana jest 

ścieżka rowerowa nad jezioro i dalej 

do ulicy Gnieźnieńskiej – na wprost 

ulicę Słoneczną, która prowadzi do 

ogródków działkowych. Będzie to 

kontynuacja istniejącej drogi w ul. 

Weychana, która pozwoli mieszkań-

com na bezpieczne dotarcie rowerem 

do całej południowej części miasta. 

To zaledwie fragment ujętych w kon -

cepcji ścieżek i dróg rowerowych. 

Przyjęcie koncepcji pozwoli usyste-

matyzować oraz zaplanować ruch 

rowerowy oraz poprawi bezpieczeń-

stwo w mieście. Zgodnie z koncepcją 

w Środzie można łącznie wybudo-

wać ponad 17 km dróg rowerowych, 

które będą tworzyć spójną całość. 

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl

W ramach oszczędności w gimnazjum nr 2 zlikwidowano 
stanowisko wicedyrektora. Wynika to z Ramowego Statutu 
Publicznych Gimnazjów, które zawiera się w Rozporządzeniu 
Ministra Edukacji Narodowej.

Plan rozbudowy dróg rowerowych
Rozbudowy i przebudowa dróg gminnych i powiatowych w Środzie skutkuje wzrostem długości ścieżek rowerowych w naszym mieście. 

Mniej wicedyrektorów

Konkurs został podzielony na etapy.

W pierwszym, Rada Nadzorcza, 

której przewodniczącym jest Maciej 

Mielcarek po weryfi kacji dokumen-

tów aplikacyjnych wybrała spośród 

szesnastu kandydatów, dziesięciu, 

któ rzy spełniali wymagania formalne.

Są nimi: Jan Bilewski z Walerianowa,

Rafał Błaszkiewicz ze Środy, Maciej 

Gawron również ze Środy, Krzysztof

Krzysztofi ak z Lusówka, Dariusz 

Ksią żek z Wrocławia, Jerzy Lepo-

rowski ze Środy, Jerzy Małecki ze 

Środy, Czesław Marciniak ze Wrześ-

ni, Marian Szkudlarek ze Swarzę-

dza oraz Michał Warych ze Środy. 

Na stępnie, po przeprowadzonych 

rozmowach rada wybrała 3 kandy-

datów – Jana Bilewskiego, Dariusza 

Książka oraz Krzysztofa Krzyszto-

fi aka. Każdy z kandydatów spotka 

się z burmistrzem i wtedy prawdo-

podobnie rada wraz z burmistrzem 

podejmą ostateczną decyzję. Jak 

mówi przewodniczący rady nadzor-

czej, poziom merytoryczny kandy-

datów jest bardzo wysoki, mają spore

doświadczenie i dobre referencje. 

U kandydata sprawdzane są jednak 

nie tylko referencje ale również wie-

dza z zakresu funkcjonowania spółek

komunalnych oraz nowej europej-

skiej ustawy „śmieciowej”.  

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Wybierają prezesa
Oferty na konkurs na prezesa Usług Komunalnych, o któ rym
pisaliśmy w poprzednim biuletynie można było składać od 
13 czerwca. Swoją kandydaturę zgłosiło aż 16 chętnych. 
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Po raz pierwszy od kilku kadencji 

udało się wyłonić wszystkie rady 

osiedli i ich przewodniczących. Wy-

bory cieszyły się również większą niż 

zazwyczaj frekwencją. 

W komitecie nr 1 nowym przewod -

niczącym został Sławomir Kuderski,

który objął te funkcję po Bożenie 

Wieczorek. W komitecie nr 2 nato-

 miast przewodniczcym została Tatia-

na Czaplicka, zastępując na tym sta-

nowisku Władysława Rauhuta. 

W komitecie nr 3 nie było przewod-

niczącego od końca 2002 r. kiedy 

to tę funkcję pełnił Jan Prusak. Na 

ostatnim zebraniu mieszkańcy zde-

cydowali, że nową przewodniczącą 

zostanie radna Zawsze dla Średzian 

– Elżbieta Małgowska. W komitecie 

nr 4 po Ryszardzie Samsonie sta-

nowisko przewodniczącego przejął 

również radny Zawsze dla Średzian 

– Paweł Dopierała. Komitet nr 5 to

jedyny komitet, w którym przewod-

niczący poprzedniej kadencji został 

wybrany na tę funkcję ponownie. 

Kolejny raz przewodniczącym w tym

komitecie został Jerzy Surdyk ze Sto -

warzyszenia Zawsze dla Średzian. 

Komitet osiedlowy nr 6, podobnie 

jak nr 3 od 2002 r. nie miał przewod-

niczącego. Na majowym zebraniu 

mieszkańcy zagłosowali za radnym 

Zawsze dla Średzian Wojciechem 

Stalcem. W komitecie nr 7 przewo d -

niczącym został Daniel Rydian ze 

Stowarzyszenia Zawsze dla Średzian,

obejmując tę funkcję po Józefi e Waw -

rzyniaku. W komitecie nr 8 nato-

miast przewodniczącą została wy-

brana radna Zawsze dla Średzian – 

Róża Frąckowiak zastępując na tym 

stanowisku Jerzego Kędziorę.  

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Dzięki tym środkom możliwe jest 

zorganizowanie półkolonii letnich 

organ ozwanych przez Ośrodek 

Kultury, o których mowa w tekście 

na stronie 8, półkolonii „Akcja lato” 

organizowanych przez średzki Ośro-

dek Sportu i Rekreacji dla 60 dzieci 

w terminie od 18 do 29 lipca oraz 

półkoloni letnich tragizowanych 

przez Ośrodek Wsparcia Gminne 

Świetlice Terapeutyczno-Wychowaw -

cze dla 150 dzieci w terminie od 27 

czerwca do 11 lipca. Dofi nansowanie 

to obejmie również kolonie letnie,

które odbędą się w Pogorze licy, 

organizowane przez hufi ec ZHP

dla 52 harcerzy w dniach od 4 do 13 

lipca tego roku. Podobnie dofi nanso-

wanie dostaną „Wakacje wędrowne

z Bogiem” organizowane przez parafi ę

Najświętszego Serca Pana Jezusa 

dwukrotnie dla 50 dzieci w terminach

4–8 lipca oraz 30 lipca do 5 sierpnia

w okolicach Sierakowa. 

Ponadto w czasie wakacji letnich do-

fi nansowane zostaną także turnusy

osób niepełnosprawnych z terenu 

naszej gminy oraz najbardziej potrze-

bujących harcerzy wybierających się 

na obóz letni do Pogorzelicy. Łączna 

wysokość środków przekazanych na 

dofi nansowanie wakacji to blisko 40 

tys. zł.

 Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Siedmiu nowych przewodniczących 

Dofinansowane wakacje

Wraz z początkiem czerwca  zakończył się cykl zebrań sprawozdawczo-wyborczych we 
wszystkich ośmiu jednostkach pomocniczych w mieście tj.  osiedlach, których mieszkańcy 
wybrali nowe Rady Osiedli oraz ich  przewodniczących. Jak się okazało, zmiany zaszły 
prawie we wszystkich komitetach. 

Gmina Środa Wielkopolska dofi nansowywuje, podobnie jak w poprzednich latach 
wypoczynek letni dla dzieci z terenu gminy. 

W repertuarze znalazły się znane 

słuchaczom chóru utwory takie jak 

Yesterday Beatlesów, hiszpańskie Por 
el mar, Nie wyskakuj ptaszku, Sum-
mertime  czy lubiana piosenka ludo-

wa – Szła dzieweczka, która została 

wykonana nie tylko w wersji chóral-

nej, ale również w tej bardziej znanej 

wraz z publicznością. 

W międzyczasie chór zaśpiewał 

w mniejszym składzie piosenki z re-

pertuaru Kabaretu Starszych Panów 

– Piosenka jest dobra na wszystko 

oraz Kaziu zakochaj się, którą wyko-

nały solistki – Anitka Klepacka oraz 

Iza Walkowiak. Po raz pierwszy tak-

że solo zaprezentowały się młodsze 

chórzystki – Ania Rudna oraz Ola 

Kaczmarek. Na fortepianie grali bra-

cia – Paweł oraz Grzegorz Rudni. 

Po części muzycznej dyrygent chóru

Ama La Musica – Marta Łuczak 

podziękowała publiczności za przy-

bycie i zaprosiła wszystkich entuzjas-

tów muzyki chóralnej na koncerty, 

które odbędą się już po wakacjach.   

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Zadanie konkursowe Młodzieżowa 

Rada Miejska będzie realizowała 

w dwóch etapach. W pierwszym eta-

pie doszło już do do spotkania Mło-

dzieżowej Rady Miejskiej z przedsta-

wicielami Urzędu Miejskiego w celu 

wypracowania projektu uchwały do -

tyczącego właśnie modelu komuni-

kacji w relacji: urząd – petent, na 

spotkaniu udało się wypracować taki 

projekt. 

Uchwała dotyczy szczególnie us praw -

nienia przepływu informacji i po-

prawy przekazu komunikacyjnego 

samorządu z mieszkańcami. Drugi 

etap natomiast będzie polegał na 

opublikowaniu i rozpowszechnieniu 

wcześniej przyjętego modelu komu-

nikacji. W etapie drugim musi także

zostać przeprowadzona ankieta 

wśród mieszkańców „Czy wiesz gdzie 

znaleźć potrzebne Ci informacje?” 

z wnioskami dotyczącymi doskona-

lenia systemu współpracy mieszkań-

ców i samorządu.  Warto dodać, że 

dla usprawnienia współpracy między 

petentem w urzędnikiem wprowa-

dzono w Urzędzie Miejskim proce-

durę ISO. Sztandarowym pomysłem 

są jednak skrzynki, które mają zostać 

rozstawione w różnych miejscach 

w naszym mieście, do których miesz-

kańcy będą mogli wrzucać swoje pe-

tycje. Zbierać je i segregować będą 

radni Młodzieżowej Rady Miejskiej 

a następnie przekazywać do odpo-

wiednich wydziałów.  

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Chór Ama la Musica 
zakończył sezon

Super Samorząd 2011

15 czerwca czyli w środę w Miejskiej Bibliotece Publicznej 
odbył się koncert chóru Ama la Musica z okazji zakończenia 
sezonu koncertowego 2010/2011. 

Młodzieżowa Rada Miejska przystąpiła do konkursu „Super 
Samorząd 2011”. Konkurs ten polega na wypracowaniu jak 
najlepszej koncepcji, w której ma zostać zawarty model 
komunikacji i współpracy w gminie pomiędzy urzędnikami 
i petentami. 

O całej historii kwatery przybyłym

gościom opowiedziała prezes Spo-

łecznego Komitetu Rodzin Pow stań -

ców Maria Mielcarzewicz oraz jego 

członkowie Maria Kamińska oraz 

Stefania Jarozek–Rum. Zwiedzający 

widzieli już wcześniej podobne kwa-

tery we Wrześni, Nekli, Targowej 

Górce, Miłosławiu czy Jarocinie, ale 

jak mówili, średzka zrobiła na nich 

największe wrażenie. W wyrazach 

uznania przewodnicząca Społeczne-

go Komitetu Rodzin Powstańców 

Wielkopolskich w Środzie Wielko-

polskiej Maria Mielcarzewicz została 

wyróżniona przez Polskie Towarzys-

two Turystyczno-Krajoznawcze im.

Cy ryla Ratajskiego działające w Lu-

boniu złotą odznaką tego Towarzy-

stwa. Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl

Goście z Lubonia 
na Kwaterze Powstańców
18 czerwca do Środy zjechała grupa PTTK z Lubonia. Kon tynuując wyprawę „Szlakiem 
Powstania Wielkopolskiego 1918/19” zwiedzili średzką Kwaterę Powstańców.
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Średzkie Sejmiki Kultury rozpoczęły

się 1 czerwca, obchodami Dnia Dziec -

ka na „plantach”. Całe popo łudnie 

maluchy miały okazję spędzić czas 

z Wesołymi Piratami, którzy przygo-

towali dla nich wiele niespodzianek.

Dzieciaki bardzo chętnie brały udział 

w konkursach i rozgrywkach. Stowa -

rzyszenie „Zawsze dla Średzian” 

ufundowało dla najmłodszych słody -

cze, które rozdawali członkowie tej 

organizacji. 

Już następnego dnia rozpoczęły się

nad Jeziorem Średzkim VI Karpio we

Mistrzostwa Okręgu PZW Poznań 

– „Zalew w Środzie Wielkopolskiej”. 

Zawody rozpoczęły się zgodnie 

z planem o godz. 16.00 i oficjalnie

zostały zamknięte w niedzielę, 

5 czer wca o 11.00. W zawodach brały

udział drużyny dwuosobowe, łowiąc

metodą włosową. W klasyfi kacji dru -

żynowej 1. Miejsce zdobyła drużyna

z klubu Karpiowego SAZAN nr 4,

w składzie Dariusz Mazur i Karol

Oleś. W klasyfi kacji indywidualnej

natomiast zwycięzcą został Paweł Szy -

mański z Klubu Karpiowego SAZAN

nr 1. Tego samego dnia zakończyła 

się kolejna edycja „Średzkiej Szkoły

Cukrzycy”, której zwieńczeniem był

koncert zespołu Duan, który zapre-

zentował wspaniałe brzmienia muzy -

ki irlandzkiej na Dziedzińcu Ośrodka

Kultury. Zespół przedstawił utwory 

słowno-muzyczne, między którymi 

można było posłuchać krótkich hi-

storii granych kompozycji. 

Kawa czy herbata po średzku
Trzeci dzień Sejmików rozpoczął się

bardzo wcześnie bo już o 6.00 na 

Starym Rynku studiem letnim pro-

gramu Telewizji Polskiej „Kawa czy

Herbata”, który poprowadzili Pauli-

na Chylewska oraz Marek Zając. 

Cała Polska mogła zobaczyć i po-

słuchać cóż ciekawego dzieje się 

w Środzie. W programie zaprezento-

wali się m.in. Jerzy Golba – średzki

konstruktor i wynalazca, zespół 

Exstreme, który wykonał popisowy

nu mer fi tnesu akrobatycznego. Przed

kamerami pojawił się także chór

kościelny pw św. Cecylii, który wy-

konał fragment musicalu Chicago.

Tradycyjne wielkopolskie potrawy 

po gołym niebem gotował Jakub Bu-

dasz. Aneta Kłopot–Wartecka nato-

miast tłumaczyła widzom zasady po-

zyskiwania funduszy europejskich 

na założenie własnej fi rmy. Nieco 

później średzki onkolog dr Mohsen 

Nasher oraz prezes stowarzyszenia 

Średzkich Amazonek Barbara Ku-

biak zachęcali panie do badań profi -

laktycznych. Na ekranie pojawili się 

także średzcy etyliniarze, klasa woj-

skowa z Zespołu Szkół Rolniczych 

oraz klasa policyjna z „Hipolita”. 

W międzyczasie pojawiał się felieton 

Tomasza Wolnego, w którym poka-

zano fi rmę „Solaris” oraz średzką 

mleczarnię „Jana”. Pojawił się krótki 

wywiad z olimpijczykiem Rafałem 

Wieruszewskim oraz z Martą Łuczak 

– dyrygent chóru Ama la Musica,

który w między czasie zaśpiewał. 

Ad valorem dla Bożeny Urbańskiej 
Tego samego dnia w Ośrodku Kul-

tury odbyła się konferencja popu-

larno-naukowa „Współpraca organi-

zacji samorządowych z jednostkami 

samorządu terytorialnego”, na której 

towarzystwa kulturalne z całej wiel-

kopolski wymieniały swoje doświad-

czenia we współpracy z samorządami. 

Głównym organizatorem tego sym-

pozjum było Średzkie Towarzystwo 

Kulturalne. 

Wieczorem w parku w Koszutach od -

była się uroczysta sesja Rady Miejs-

kiej, na której radni wręczyli Bożennie

Urbańskiej medal Ad Valorem. Sesję

zakończył koncert chóru Ama la 

Mu sica. Zwieńczeniem dnia było

wspaniałe przedstawienie Teatru

Wiel kiego w Poznaniu pt.: „Mandra -

gora” w reżyserii Piotra Znanickiego,

w którym główną rolę zagrał znany 

aktor Wojciech Malajkat. W Koszu-

tach pojawił się także Tomasz Jacy-

ków, który zaprojektował kostiumy 

aktorów. Wspaniała gra aktorów, im -

ponująca scenografi a i pokazy świetlne

dały niesamowity efekt całemu 

przedstawieniu. 

Dzień na „Łazienkach”
Przedostatni dzień sejmików śre-

dzianie spędzili w parku „Łazienki”. 

To urokliwe miejsce, w którym po 

raz pierwszy organizowana była tego 

typu impreza bardzo przypadło do 

gustu średzianom. Można więc ocze-

kiwać, że Łazienki będą miejscem 

kolejnych widowisk rozrywkowych 

i muzycznych. Dorota Brzozowska 

poprowadziła ponad 2 godzinny 

program dla dzieci podczas, którego 

najmłodsi mogli zobaczyć m.in. jak 

wspaniałe fi gury i postacie można 

wyczarować z balonów. Następnie 

na scenę wszedł kabaret Masztalscy, 

który bawił publiczność swoimi żar-

tami przez prawie godzinę. O 20.00 

rozpoczęło się ofi cjalne 20-lecie listy 

przebojów Radia Merkury, które po-

prowadził jej twórca Sławek Bajew. 

Główną atrakcją wieczoru, która 

przyciągnęła największą publiczność 

był koncert zespołu Skaner. Muzycy

zaprezentowali znane wszystkim 

utwory z gatunku disco polo, do 

których spora część publiczności 

śpiewała i tańczyła. 

Wielki fi nał!
Ostatni dzień sejmików czyli fi nało-

wa niedziela odbyła się na stadionie 

miejskim. Kiedy straże mundurowe

zamknęły dla ruchu fragment ul. Po -

selskiej dzieci i młodzież ze średzkich

szkół wzięła udział w konkursie plas-

tycznym, w trakcie, którego drużyny 

malowały kredami na asfalcie kolo-

rowe „dywany”. W kategorii szkół 

średnich wygrało Liceum Ogólno-

kształcące, w kategorii gimnazjów 

wygrała drużyna z gimnazjum nr 2,

w kategorii szkół podstawowych naj -

lepsza okazały się dzieci ze Szkoły

Podstawowej w Słupii Wielkiej. 

Szczudlarze z Teatru z Głową 

w Chmurach wystawili krótkie 

przedstawienie – inscenizację dla 

najmłodszych, w której pokazali 

jak niebezpieczny jest ogień. Tytuł 

przedstawienia „Pali się” bardzo pa-

sował ponieważ aktorzy specjalnie 

wzniecili mały pożar, który oczywiś-

cie szybko ugasili z pomocą jednostki

Straży Pożarnej ze Środy. Zaraz po 

„pożarze” na stadionie pojawiła się 

żakinada, która maszerowała w rytm 

muzyki wygrywanej przez średzką 

orkiestrą dętą przez ulice miasta. Na 

scenie też działo się wiele. Orkiestra 

zagrała kilka swoich utworów, poja-

wiły się także śpiewaczki z chóru św. 

Cecylii, młodzi tancerze z Ośrodka

Kultury a także ponownie chór 

Ama la Musica. Wraz z nadejściem 

popołudnia przyszedł czas na gwiaz-

dy wieczoru czyli występ fi nalistów 

Szansy na Sukces – Joanna Dolata 

oraz Rafał Sekulak wykonali pięknie 

znane utwory polskie i zagraniczne. 

Około godz. 21.00 na scenie pojawiła

się Budka Sufl era, która przyciągnę ła

niespotykane wcześniej tłumy śre-

dzian. Przy pięknej pogodzie Budka 

wykonała swoje największe przeboje.

Niespodzianką okazał się występ 

dwóch gości – Felicjana Andrzejcza ka 

oraz Izabeli Trojanowskiej. Koncert

Budki Sufl era nie był jednak ostatnią 

atrakcją tegorocznych sejmików. Po 

zmroku publiczność mogła zobaczyć

wspaniały pokaz muzyczno-piro-

tech niczny. Zorganizowanie tak 

wielu atrakcji było możliwe tylko 

dzięki dofi nansowaniu z Unii Eu-

ropejskiej, które gmina otrzymała 

z Wielkopolskiego Regionalnego 

Programu Operacyjnego na lata 

2007–2013 z wniosku „Promocja 

dziedzictwa kulturowego wraz z po-

prawą dostępności do przedsięwzięć 

kulturalnych w regionie Średzkim.”

Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Fantastyczne  Sejmiki!
Tegoroczne Sejmiki Kultury można zaliczyć to bardzo udanych. Przy pięknej aurze, wszystkie 
imprezy odbyły się planowo z bardzo licznym udziałem średzkiej publiczności.  



1212 www.sroda.wlkp.plwww.sroda.wlkp.pl nr 4 (61)nr 4 (61)

ŚRODA WIELKOPOLSKA – MIASTO LUDZI AKTYWNYCH

Lato rozpoczęte!

Triathlonowe mistrzostwa Polski za nami

25 czerwca to nie tylko emocjonujące zawody triathlo-
nowe ale również wspaniałe muzyczno-rozrywkowe 
rozpoczęcie lata, które odbyło się w tym roku w parku 
„Łazienki”. 

25 czerwca nad jeziorem średzkim zostały rozegrane Mistrzostwa Polski Weteranów w Traithlonie oraz XI Otwarty Międzynarodowy Triathlon 
Policyjny. W zawodach łącznie wzięło udział 204 zawodników. 

Już od godz. 14.00 dzieci bawiły się 

w dmuchanym miasteczku. Nie była 

to jednak jedyna atrakcja dla dzieci 

tego popołudnia. O godz. 16.00 roz-

począł się program dla najmłodszych 

„Kolorowy świat baniek” w czasie, 

którego dzieciaki miały malowane 

twarze i brały udział w zabawach. 

Szczudlarze rozdawali cukierki i ba-

loniki ufundowane przez Stowarzy-

szenie „Zawsze dla Średzian”. Dwie 

godziny później odbył się również 

edukacyjny spektakl dla dzieci „Eko-

biesiadka dla małolatka”, który pro-

mował ekologię i zdrowy tryb życia. 

W międzyczasie na scenie pojawił 

się zespół New Happy Band, który 

zagrał dla publiczności największe 

przeboje światowej muzyki rozryw-

kowej. Następnie na scenę wszedł 

Gabriel Fleszar – gwiazda wieczoru 

i dla licznej, mimo niezbyt wysokiej 

temperatury publiczności wykonał 

swoje najbardziej znane przeboje: 

Kroplą deszczu czy Bilet do nieba. 

Nie był to jednak ostatni koncert 

tego wieczoru. Po godz. 22.00 na 

scenie pojawił się DJ Jack, który za-

prezentował imponujące „laserowe

granie” czyli połączenie dźwięków

muzyki i pokazu laserowego. Tuż

przed północą publiczność rozpo-

czę ła świetną zabawę pod gołym nie -

bem przy znanych utworach disco 

polo. Impreza zgodnie z planem za-

kończyła się o 1 w nocy.

 Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 

Mistrzostwa Polski 
Weteranów w Traithlonie
W klasyfi kacji generalnej najlepsi

okazali się kolejno Przemysław Szy-

manowski z Akweduktu Kielce,

Filip Przymusiński z KS UAM Poz-

nań oraz Norbert Giecewicz z Iron-

man Polska wszyscy uzyskując czasy 

nieco poniżej 2 godzin. Zawodnicy 

biorący udział w zawodach zostali 

sklasyfi kowani w 16 kategoriach, o ko-

lejności zawodników w poszczegól-

nych kategoriach można przeczytać

w zakładce „wyniki triathlonu” na

stronie zawodów www.triathlonsroda.

pl.  Warto dodać, że najmłodszym za-

wodnikiem był Kacper Adam rocz-

nik 1992, a najstarszym Zbigniew 

Ginalski rocznik 1938. Zawodnicy

mieli do przepłynięcia 1 500 m. 

Rowerem jechali ul. Plażową w kie-

runku Mącznik, z których kierowali 

się do Środy w  ulicę Nekielską. Na 

kilku pętlach do przejechania było 

łącznie 40 km. Część biegowa za-

wodów odbyła się na ulicy Plażowej 

oraz Spacerowej do skrzyżowania z 

ul. Nekielską. Okrążając ten odci-

nek 6 krotnie triathloniści przebiegli

łącznie 10 km. Po raz kolejny do Śro -

dy na triathlon przyjechali najlepsi 

zawodnicy z całego kraju co jest naj-

lepszym dowodem na to, że średzkie 

Mistrzostwa Polski cieszą się dużym 

uznaniem. W zawodach wzięło udział

także kilka znanych osób – aktor 

Piotr Adamczyk, Bartłomiej Topa 

i dziennikarz telewizyjny Paweł Grass. 

XI Otwarty Międzynarodowy 
Triathlon Policyjny
W zawodach policyjnych wzięło 

udział dokładnie 50 triathlonistów. 

Zmagali się oni na dystansie sprin-

terskim czyli o połowę krótszym niż

 ten, na którym startowali weteranie. 

Najlepsi okazali się: Łukasz Michalak

z KS UAM Triathlon Poznań zdoby-

wając 1. miejsce, na drugim Robert

Czysz również z KS UAM Poznań 

oraz trzecie miejsce – Rafał Stefański

także z tego samego klubu. Najlepsza

trójka zawodników pokonała dys tans

w nieco ponad godzinę. W sprincie 

zawodnicy mieli do przepłynięcia 

750 m, rowerem 20 km, natomiast 

część biegowa to odcinek długości 

5 km. Szczegółowe wyniki tych za-

wodów znajdują się również na stro-

nie www.traithlonsroda.pl

 Bogna Stępa
redakcja@sroda.wlkp.pl 


